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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló

10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani az

egészségügyért viselt felelősségi körében Balog Zoltán miniszter úrho z

„Mi alapján mérlegelnek egyedi méltányosság esetén?”

címmel . A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter úr!

Az elmúlt hetekben az innovatív onkológia szerekkel kapcsolatos (az elfogadás lassúságáho z

képest) új problémák kerültek felszínre, most az egyedi méltányossággal kapcsolatban . Arról

van szó, hogy az államtitkárság nyilatkozata szerint is, bizonyos életkor feletti betegekt ő l

származó adatok mennyisége túlságosan alacsony ahhoz, hogy általános következtetéseke t

lehessen levonni az adott korosztállyal kapcsolatban az új terápiák hatásosságáról .

Ennek következtében viszont olyan abszurd helyzet is előállhat, hogy amennyiben valaki 74

évesen lesz daganatos beteg, akkor hozzájuthat azokhoz az ellátásokhoz, amelyekhez, ha eg y

kicsit később lesz beteg, akkor már nem lesz képes hozzájutni . Arról nem is beszélve, hogy



adott esetben egy napon is múlhat egy ilyen terápia elvégzése attól fögg ően, hogy mikor lép a

75. életévébe .

Tekintettel arra, hogy a NEAK saját bevallása alapján a betegek méltányossági kérelmének

elbírálásakor a készítmény alkalmazási leírását is figyelembe veszik, amelyek fel kell tüntetni ,

hogy mely betegcsoportban tesztelték a termék hasznosságát .

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat :

1. Milyen szempontrendszer alapján dönt a NEAK az egyedi méltányossági kérelem

esetén?

2. Olyan esetben, amennyiben az új készítmények elősegítenék a gyógyulást, el őforuldhat ,

hogy pusztán amiatt, mert nincs sok 75 év feletti daganatos beteg, nem kapja meg az ú j

készítményeket az, aki erre a betegsége miatt rászorulna ?

3. Miért nem az ECOG skála alapján megállapítható szükségesség alapján döntenek a

kérelmekről?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2017 . május K

Dr. Szakács László
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